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На мене не ми беше приятно да ни обиждат, да ни казват ,,цигани“ 

Оля,  р. 1977 

 

Аз се казвам Оля и съм от град Банско, от най-известния град. Имам брат и 

майка, моят баща почина преди две години, а преди три години пак почина мъжа 

ми. Да вдовица съм със две деца. Мойто детство премина в хубави и лоши 

моменти. Като дете много обичах да си играя отвънка на дама на ластик, на 

криеница, а не сме били, както сега, с тия компютри, телефони, таблети. Не мога 

да се оплаквам, имах щастливо детство, е живеехме така по-оскъдно, не както 

сега. Мога да кажа, че кой каквото иска да постигне днешно време го постига или 

пак сега родителите много купуват на децата си независимо дали ще потънат в 

борчове, но те искат да доставят необходимите даже и повече неща на децата си. 

Преди не беше така, искахме ли нещо с брат ми, майка ми не ни купуваше тези 

неща и ние се задоволявахме с това, което имахме. Аз например си правих кукла 

от парцали която се казваше ,,Парцаливка’’, защото моите родители не ми 

купуваха кукла и така аз си направих, а брат ми взимаше една пръчка и я яздеше, 

все едно тя му беше кон.  

Аз съм изпуснала от  това време как прадедите ми роми живееха, заварих 

времето, когато вече всеки имаше къщи, имаше подслон над главата, имаха си 

печки къде да готвят, защото преди това нямаше, имаме си вече и порцеланови 

посуди, не глинени или пак от другите, където се калайдисват. Определено 

времето има голямо значение, защото има голяма разлика от преди и сега - ние 

имахме детство, а днешните деца нямат, ние излизахме, играехме, тичахме, а сега 

на едно дете е по добре да си седи в дома си и приятел да му е технологията, 

забиват тия глави и не мърдат, само това си знаят. Детството ми беше нормално, 

например, когато съм искала пари от нашите да ми дадат и като те нямаха, аз се 

примирявах с това, не сме викали. “Дай, дай!“ Разбирахме от имане, разбирахме 

и от нямане и се смирявахме и така. 

В училище много ни обиждаха, плюеха ме, спомням си как ни затваряха в 

тоалетните и не са ни пускали да се приберем у нас, имаше много расова 

дискриминация, повечето от нас не искахме да ходим на училище поради тази 
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причина и учителките също така правеха разлика кое е българче, кое циганче. На 

мене не ми беше приятно да ни обиждат, да ни казват ,,цигани“, да ни псуват, да 

ни плюят, все едно сме най-долните хора на земята. Аз не съм имала много 

приятелки, аз не съм такъв човек да се имам с всеки, много се бивах само с 

братовчедка ми, с която тръгнахме заедно да учим и кажи речи само с нея се  

движехме.  

Мога да ви кажа, че преди беше много по различно от сега, ние с 

братовчедката ми, когато излизахме на срещи, ние много се криехме, а сега 

днешните младежи се целуват където им падне нямат никакъв морал. На мойто 

време излизахме навънка да пием кафе, чай, сок и нашите гаджета ни изпращаха, 

но не ни държаха за рака и да ни целуват по пътя, да се гушкат, не, нямаше такова 

нещо. Ако ме видеше майка с него, е-е два метра бягах от него, защото ме беше 

срам от мама. Много различно, сега днешната младеж е много лоша, не им пука 

от нищо, нямат никакви ценности, освен пък момичетата да се пазят за мъжете, 

не няма го вече това. Голи излизат, кръста им отвънка, едно време не беше така, 

ние се обличахме така скромничко, кръста ни не се виждаше, даже сме си били с 

шушоните, с чехлите излизаш навънка, a сега модерни работи.  

Ми излязохме си навънка, ама аз не знаех абсолютно нищо, че той си имал 

на предвид да се оженим. Ние излизахме с него четири години и майка ми знаеше, 

и баща ми знаеше и неговата майка знаеше, ама аз не знаех, че тоя ден щеше да 

се случи нещо, просто излязохме на кафенце и после ме покани у тях на гости и 

така ме спря, не ме пусна повече да си ходя и така си останах и си заживяхме и 

така се оженихме. А и после и дечицата живи и здрави едно по друго си дойдоха, 

сега и те си учат и тия вече са израснали ами така. А да ти кажа едно време се 

държеше на честността много, ама сега вече не или аз не виждам за това нещо да 

се държи. Ами миналото повече ми харесва не можеше едно време да отговаряш 

на майка си и на баща си, стане ли 21:00 или 21:30 ти трябва вече да си се прибрал 

имаш си час, а сега излиза и ги чакай на утрето и отговарят много на родителите 

си, нема като едно време майка ти казва ,,Прибирай се!’’ от прозореца викнала и 

ние се прибирахме, нема начин, трябва да се прибереш и не можеш да и 

отговориш, имаш и уважението, имаш и страх. Като по-малка преди да се женя 
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готвех на майка си, чистех, перех, помагах и тя ме научи на всичко от малка. По 

нивите взимаше декари, декари тютюн да нижем, да гледаме картофи, царевица, 

боб а бе от малки си ни учеше така, учеше ни на честност, да не крадем, да не 

лъжем и така си ни научи да работим, да не крадем, да си изкарваме прехраната 

си с труд, да сме свестни граждани на България.  

Не бих си оставила децата и да бягам в чужбина, страх ме е, казвам си 

честно, страх ме е, дори да имам, нали, близък, най - близък човек, няма да ида, 

просто ме е страх, а много пъти съм мислила да ходя в чужбина, за да изкарвам 

пари, нещо да направя за мойте деца, защото наистина мъжа ми ми остави къща, 

ама в нея нямам нищо освен стени, е пак да благодаря на Бог, че не съм отвънка. 

Иска ми се да имам баня, отделни стаи за мойте момичета, да си направя хубава 

кухня, да не ме срам от приятелките ми, за да си каня гости вкъщи, а иначе ме е 

много срам където и да съм отишла на гости и мойте дъщери гледат у другите 

колко е подредено, че имат баня, фризер, печка, хубав двор и те, разбира се, искат, 

ама аз съм сама и няма как да го постигна. Мога само да изкарвам пари колкото 

да можем да не оставаме гладни и за нашите нужди де, за нищо друго с нашите 

мизерни заплати, но пак благодаря на Бога, че не съм отвънка с децата, че имам 

покрив на главата, не съм като другите роми да прося, защото има и такива който 

просят, децата им умират от глад, няма къде да спят, те спят в кашони, нямат пари 

за храна, търсят храна в кошовете, за да намерят някакви отпадъци да ядат. Макар 

и да са малко вече има и такива, но не само роми, но и българи. Бих казала, че не 

съм богата, но пак съм в сърцето богата. Най-важно е човекът да бъде човек без 

значение каква националност, а за днешната младеж бих ги посъветвала да не са 

такива, да бъдат малко по-разумни, да не са като сега лигави, да са по-спрегнати, 

да имат уважение на свойте родители, да имат определен час, да не се дрогират, 

да не пушат, да не правят глупости, да не крадат, да са малко по-добри..А аз си 

пожелавам Бог да сбъдне мойте мечти, да си оправя дома и да имам един другар 

при мене, за да не сам сама. Но каквото дойде от Бога това. 

 


